

Bersikap Peduli Masyarakat

Rentak

Belia diajak melihat dan membantu golongan yang dibelenggu kesusahan

Oleh NURUL 'AIN RAZALI

MESKIPUN dunia di buai arus kemajuan yang pesat, masih terdapat golongan yang sangat memerlukan bantuan.

Banyak orang dilanda gejala kelaparan di Afrika Utara dan menaahan kekurangan prasarana di kawasan pedalaman China dan bermacam-macam lagi masalah yang dihadapi sesetengah warga dunia dewasa ini.

Pelbagai badan, termasuk Pertubuhan Bangsa-Bangsa Bersatu (PBB) dan badan bukan pemerintah (NGO), juga berhempas-pulas siang malam untuk membasminya.

Dalam pada itu, tidak kurang juga sinar harapan yang diberikan oleh beberapa kumpulan kecil. Ini khususnya golongan belia dan mahasiswa di Singapura yang tampil untuk menghulurkan bantuan.

Walaupun terpaksa mengimbangi antara tuntutan pelajaran di universiti, projek dan keluarga, masih ada ramai yang turun padang demi menabur bakti kepada warga dunia yang memerlukan.

Persatuan Muslim Universiti Nasional Singapura (NUSMS), yang telah menghantar 17 anggotanya dalam pasukan kembara belia (YEP) Project BeSTARi 2011, ke Bogor, Indonesia, tahun lalu.

Menurut pengarah projek tersebut dan presiden NUSMS, Muhammad Danial Faizal Anuar, 22 tahun, beliau lebih peka terhadap dunia dan penduduknya yang kurang bernasib baik menerusi penglibatan dalam usaha-usaha sedemikian.

"Kerja-kerja ini menanamkan sifat manusiawi dan kerendahan hati, serta membuka minda mereka dan memupuk sifat peribadi individu. Beliau harus sedar mereka mempunyai tanggungjawab untuk menyumbang kembali kepada masyarakat," ujar Danial ketika dihubungi.

Bagi mahasiswi Universiti Tekno-



PENGALAMAN MEMBUKA MINDA: Penglibatan Cik Anisah (kiri) dalam misi kemanusiaannya ke China telah membuka hati beliau pada melakukan kerja-kerja sukarela bagi membantu mereka yang lebih memerlukan. – Foto NUR IZAN FART HORRAHMAN

logi Nanyang (NTU), Anisah Mat Hamid, beliau sempat menjejaki kampung Muslim Yang Tzai, di Yunnan, China.

Menurut mahasiswi berumur 21 tahun itu, beliau telah mengendalikan aspek logistik misi bantuan yu-Knights bersama NTUMS tahun lalu.

Antara lain, NTUMS bantu mengecat tembok sebuah sekolah baru, mengajar kanak-kanak pra-sekolah bahasa Inggeris dan Arab mudah dan kebersihan diri.

"Sumbangan beliau terhadap warga yang memerlukan merupakan satu batu loncatan bagi generasi selanjutnya untuk mengetahui tentang warga tersebut. Ini akan menggalakkan mereka untuk lebih bergiat aktif dalam kerja-kerja sukarela dan memastikan penerusan budaya membantu ini," ujar Anisah.

Masih banyak pengkritik yang meremehkan sumbangan beliau kepada warga yang memerlukan masa kini.

Jika diamati, peranan beliau dalam menjalankan usaha-usaha tersebut tidaklah kecil kesannya, baik terha-

dap diri siswa itu sendiri mahupun mereka yang telah dibantu.

Belia dapat menyaksikan sendiri bagaimana peritnya hidup bagi sesetengah warga dunia. Sedangkan mereka terbiasa dengan perlindungan dan kecukupan, mereka kini melihat kesengsaraan orang yang dibelenggu kesusahan.

Ini akan mengingatkan kita untuk bersyukur dengan apa yang kita miliki, terutama sekali dalam dunia yang semakin menjurus kepada sikap mementingkan kebendaan.

Sebaliknya juga, warga yang memerlukan mampu keluar daripada lingkaran kemiskinan, sealiran dengan pembangunan masyarakat. Barangkali, dengan bantuan kita, warga tersebut akan rasa terdorong melihat keikhlasan kita waktu tampil menolong.

Akhir kata, Danial menyarankan agar beliau melangkah keluar daripada kepompong dan berani menceburi dunia luar demi membantu.

Anisah pula menasihati agar beliau bertatih dengan usaha-usaha kecil dahulu jika usaha lebih besar seperti

kembara luar negara nampak sukar.

"Membantu mereka yang memerlukan adalah perkara bersifat dua hala kesannya – anda dapat meringankan beban mereka sekali gus meluaskan pandangan anda terhadap dunia. Ini juga akan membantu anda melayari masa depan," ujar Anisah.

Tahun ini, NUSMS merancang untuk pergi ke Krabi, Thailand, bagi membantu masyarakat Muslim di sana.

Menurut presiden NTUMS, Md Danial Arsad, persatuan itu dijangka menghantar dua pasukan ke Laos dan Kemboja. Semuanya masih dalam perancangan. Lurah iltizam ini memang sukar dilalui. Namun, tetap mereka gagahi demi niat murni, demi kepentingan masyarakat zaman ini.

Siapa kata beliau langsung tidak ambil peduli?

Nota: Penulis baru sahaja menamatkan pengajian peringkat ijazah sarjana muda bidang perhubungan am Universiti RMIT, Australia, menerusi SIM Global Education.